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Abstract (en)
[origin: US4582127A] The tube end plate for a heat exchanger having tubes engaged into collars of the tube end plate which is covered by a water
box is provided with a peripheral groove cooperating with a lower portion of the water box to which it is rigidly connected for forming therewith a
hollow beam. There is provided a bottom portion of tube end plate in which are made tube passages defined by collars to which are brazed the
tubes and between which are provided transverse slots extending transversely up to an inner wall defining the peripheral groove.

Abstract (fr)
Plaque collectrice pour échangeur de chaleur à tubes de circulation engagés dans des collets de la plaque collectricte recouverte par une boîte
à eau dans laquelle la plaque collectrice présente, d'une part, une moulure périphérique (4) coopérant avec la partie inférieure (6) de la boîte à
eau (3) à laquelle elle est reliée rigidement pour former avec celle-ci une poutre creuse et, d'autre part, un fond de collecteur (2) dans lequel sont
emboutis et perforés des passages de tubes (10) délimités par des collets (9) auxquels sont brasés les tubes (1) et entre lesquels sont ménagées
des rainures transversales (11).
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